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PORTFÓLIÓ ÖSSZEFOGLALÓ 

 

Azt gondolom, hogy mindenkinek fontos saját egészsége. Ezért nem mindegy, hogy mi-

lyen információkat gondolunk igaznak, ahogy meg pláne nem mindegy, hogy milyen készítmé-

nyeket használunk fel saját testünk gyógyítása érdekében. Fontos az is, hogy kitől, milyen for-

rásból származik az az információ. 

 

Portfólióm írása közben, a szakirodalmat és egyéb (Internetes) cikkeket, oldalt tanulmá-

nyozva figyeltem fel arra, hogy mennyire fontos a szakmai tudás. 

Két Internetes oldalt emelnék most ki. Mindkét oldalon a bazsalikomról, annak gyógyhatásairól 

olvashatunk. 

Viszont a két weblap egy gyógyhatásban teljesen ellentétes információt közöl. Míg az egyik 

helyen azt olvashatjuk, hogy a bazsalikom magas vérnyomás estén kerülendő, a másik oldalon 

vérnyomás-és vércukorszint csökkentő jótékony hatása olvasható. 

 

Az előbb említett oldalakról még egy gondolat. A másodikként említett oldalhoz tartozik 

egy bemutatkozó oldal is, ahol név szerint is vállalják magukat az oldal készítői és a cikk írói. 

Emellett természetesen azon a lapon, ahol a bazsalikomról szóló cikk olvasható – ahogy illik – 

a szerző neve is feltüntetésre került. 

Az első weblapon sem a szerző neve, sem a weboldal tulajdonosa nem szerepel. Se egy pár 

soros bemutatkozás, se fénykép nem társul a leírtakhoz; noha a weblap készítője dr. jelzőt hasz-

nál az oldal címében. Bár nem ismerem az oldal hátterét és a tartalom készítőjét sem, így csak 

szubjektíven tudok az olvasottakról nyilatkozni. 

Ha valaki más emberek gyógyítását választotta hivatásul, és nyilvános felületen jelenik meg, 

akkor véleményem szerint az a minimum, hogy igenis vállalja fel magát névvel, arccal és be-

mutatkozással is. 

 

Saját- és embertársaink egészsége nem játék. Aki mások egészsége érdekében tevékeny-

kedik, azt szeretné megóvni, vagy szeretne azon javítani, gyógyítani, akkor azt lehető legjobb 

tudása szerint kell tennie. Igaz lehet az is (bár remélem nincs ilyen), hogy szerezhet valaki 

„gyógyító” képesítést közepes eredménnyel is. Viszont akkor lelkiismeretére hallgatva kell 

praktizálnia, s csak abban az esetben, ha 100%-ban meg van győződve az ajánlott terápia-, 

gyógyszerek- és gyógynövények hatásaival kapcsolatban. 

 



Az előzőeken leírtak megerősítettek abban, ami már eddig is világos volt számomra, hogy 

a Gyógy- és fűszernövények képzés elvégzése komoly szaktudást feltételez. Magamra nézve 

kötelezőnek is tartom a felkészültséget. Úgy gondolom, hogy a képzés elvégzése után a tanultak 

alapján a gyógy- és fűszernövények termesztése lesz az a tevékenység, amit nyugodt lelkiisme-

rettel, szívesen végzek majd. 

 

Ez a képzés sokat adott számomra mind emberileg mind szakmailag. Fontos az elméleti 

tudás is, de a gyakorlatban szerzett tapasztalatok hozzák meg az egyén kellő magabiztosságát 

és önállóságát az adott szakmában vagy területen. Igen, az elméleti tudás fontos. Annak egy 

részét a kétéves képzésen megtanultuk. Viszont, véleményem szerint a tudás megszerzése egy 

olyan folyamat, amit sosem lehet befejezni, mindig lesznek újabb ismeretek, s fontos, hogy 

szakmai ismereteinket tekintve naprakészek legyünk. 

 

Azt gondolom, hogy a szakmai gyakorlatok alkalmával, a gyógy- és fűszernövények te-

rületén belül sokkal magabiztosabb lettem, mint amilyen voltam a képzés megkezdése előtt. 

Bőven van még tanulni való, de az alapok már megvannak, ezekre lehet építeni. 

 

Örülök annak, hogy a szakmai gyakorlatok nagy részét ugyanazon a helyen tölthettem. 

Fontosnak tartom ezt, hiszen így teljes, átfogó képet kaptam arról, hogyan születik egy növény, 

hogyan fejlődik, s végül milyen úton lesz belőle késztermék, készáru. 

 

A Zöldpont fűszerkertészetben tapasztaltam néhány olyan dolgot, ami mindenképpen köve-

tendő példa saját gazdálkodásom során. 

 Szívesen termesztem majd a bazsalikomot, hiszen kellőképpen elsajátítottam a termesztési 

folyamatokat. Tapasztaltam azt is, hogy a növény könnyen termeszthető. Kártevője nemigen 

van, viszont ha mégis előfordul, vagy valamilyen betegség támadja meg a növényt, az köny-

nyen orvosolható, akár biológiai szerek használatával is. 

 Pozitív tapasztalat volt az is, hogy az üzemben odafigyelnek az adott helyek, ágyások, asz-

talok maximális kihasználására. Pl. a szaporító házban, az eltolható asztalok mérete úgy lett 

kialakítva, hogy egész számú (pontosan 120 db) szaporító tálca férjen el rajtuk. 

Egy másik ilyen helytakarékos kialakítás az ágyások közötti beton járda. Ennek szélessége 

pontosan akkora, hogy egy CC kocsi elfér rajta. 

De említhetem a manipulációs asztalokat is. Azokon pontosan egy targoncavillányi meny-

nyiségű cserepes növény helyezhető el. 



Láttam olyan dolgokat is, amelyeket én másképp végeznék a növénytermesztési és feldolgozási 

folyamatokban. 

 Előfordult, hogy egy egész ágyásban megmaradtak a cserepes bazsalikom növények, nem 

kerültek feldolgozásra, értékesítésre. Száruk megnyúlt, s már a virágok is megjelentek a nö-

vényeken. Az történt, hogy az egész ágyás kidobásra került, felhasználás és értékesítés nél-

kül. Ezt én úgy oldottam volna meg, hogy jobban odafigyelek a növény növekedésére, az 

értékesítéshez előírt méret elérésére. De ha már így sikerült, akkor az is jó megoldás lehetett 

volna – véleményem szerint – ha csökkentett áron, másod-, vagy harmad osztályú termék-

ként értékesítik azokat a növényeket. 

Ilyen, fel nem használt, elöregedett növénykidobás gyakran előfordul a kertészetben. 

 A bazsalikom vágott állapotban történő értékesítése során, a készáruvá készítés folyamatá-

ban tapasztaltam azt, hogy a cserepes növényről levágásra kerül a kívánt méretű bazsalikom 

szár, majd a növény megmaradt része szintén kidobásra kerül. Ennek a kidobásnak ott, a 

kertészeten belül oka van, hiszen az ágyásokban nem mindig található üres hely az ilyen 

nagy számú növények elhelyezéséhez. Saját gazdaságomban az ilyen levágott cserepes nö-

vényeket újra visszaforgatnám a termesztési folyamatba. 

 

 


